
 

Rapport från SPF Seniorernas kongress 2023, som hölls på Skogshem & Wijk på 
Lidingö.  
 

Dag 1 14 juni 2023 
 
Det här är min personliga rapport från kongressen. Alla fakta och tal återfinns på SPF 
Seniorernas hemsida samt Seniorens hemsida.  
https://www.spfseniorerna.se/nyheter/ovrigt/2023/juni/kongress_live/  
https://www.senioren.se/ 
 
Vi var tre ombud från Kronoberg: Jan Johansson, Ingvar Gustafsson och jag, Yvonne 
Johansson.  
Kongressen inleddes med att generalsekreterare Peter Sikström hälsade alla ombuden 
välkomna. 
Förbundsordförande Eva Eriksson höll ett inledningstal där hon summerade vad SPF 
åstadkommit sedan förra kongressen. Under pandemin var SPF seniorernas röst mot bl a 
Folkhälsomyndigheten, MSB samt politikerna. De 750 lokalföreningarna har också dragit sitt 
strå till stacken för att skingra ensamhet hos seniorer. Nu ska vi titta framåt och 
målsättningen är att SPF ska växa och få fler medlemmar. Tillsammans är vi starka. 
 
Efter Eva kom socialministern Jakob Forssmed och höll ett anförande. Stora delar av hans 
tal finns på https://www.senioren.se/nyheter/socialministerns-hyllning-till-spf-seniorerna/  
Nedan följer några av de punkter som han tog upp. 

- Jakob talade om ålderism, många länder har en modernare syn på äldre än vad 
Sverige har. Sen kan man ju fundera på vad som menas med ”äldre”. År det de 2,2 
miljoner personer som är 65+ eller… 

- Hälsa är inte bara frånvaro av sjukdom utan även välbefinnande.  
- Vården är ojämlik. Man ska inte behöva flytta till en annan regin för att få del av 

någon behandling. Det borde vara likt över hela landet, oavsett vilken region du bor 
i.  

- Den ofrivilliga ensamheten var svår för många under pandemin. Regeringen har 
avsatt 145 miljoner kronor till kommunerna. Pengarna ska användas till arbete mot 
ofrivillig ensamhet och psykisk ohälsa. Alla som är 80+ ska få ett hälsosamtal. 
Vänskap och gemenskap är viktigt. Många saknar en vän. 

- Socialministerns mål är att göra livet lite lättare att leva.  
 
Jakob tackades av Eva med appen Mötesglädje samt Barbro Westerholms bok.  
 
Eva höll sedan en parentation över avlidna medlemmar och tände ett ljus för dessa. En 
särskild tanke gick till Barbro Westerholm, som avled tidigare i år och skulle ha fyllt 90 år 
den 16 juni. Barbro höll på med att skriva en bok om ålderism. Boken är nu färdigställd och 
finns att köpa. 
Efter detta förklarade Eva kongressen som formellt öppnad. 
 
Presidiet valdes och intog sina platser. Kongressen är papperslös och röstning sker digitalt. 
Det tog en stund innan alla ombud hade fått ordning på tekniken. Personal från kansliet 
fanns på plats för ett hjälpa till. De gjorde ett mycket bra jobb. 
 
Verksamhetsberättelser, årsredovisningar och revisorernas berättelser för åren 2020, 2021 
och 2022 gicks igenom och godkändes. Förbundsstyrelsen beviljades ansvarsfrihet för 
dessa år.  
 
Arvoden till förbundsstyrelsen och revisorerna klubbades igenom utan några diskussioner. 
 

https://www.spfseniorerna.se/nyheter/ovrigt/2023/juni/kongress_live/
https://www.senioren.se/
https://www.senioren.se/nyheter/socialministerns-hyllning-till-spf-seniorerna/


 

Diskussion blev det dock när det kom till punkten att fastställa antalet ledamöter i 
förbundsstyrelsen. Det är 13 ledamöter i styrelsen och förslaget var att minska till 9. Flera 
ombud var uppe och framförde argument för antalet ledamöter. Det som talar för en 
minskning är att förbundet behöver göra diverse besparingar. Det som talar för oförändrat 
antal är att styrelsen har en bra geografisk spridning och olika kompetenser. Efter votering 
och rösträkning blev beslutet oförändrat antal ledamöter.  
 
De följande punkterna på dagordningen var att välja förbundsordförande, förste och andre 
vice ordförande samt övriga ledamöter. 
 
Valberedningsordförande inledde med att berätta hur valberedningen jobbat med att ta fram 
förslag på ledamöterna. Samtliga har intervjuats. Hänsyn har också tagits till könsfördelning 
samt erfarenheter från näringslivet. Det är bara 2 år till nästa kongress så valberedningen 
har försökt tänka lite mer framåt. 
 
Eva Eriksson var föreslagen till omval som förbundsordförande och hon valdes enhälligt. Det 
blev en ny förste vice ordförande då den förra valt att ta ett steg tillbaka. Hela den nya 
styrelsen hittas på hemsidan 
https://www.spfseniorerna.se/nyheter/ovrigt/2023/juni/kongress_live/  
 
Efter valen var det dags att fastställa mål och strategier för perioden 2024-2025. Målet är att 
vid varje års utgång ska förbundet ha vuxit jämfört föregående år. Det gör vi bl a genom att 
marknadsföra fördelarna med medlemskap samt utveckla medlemsnyttan. SPF ska också 
arbeta för att minska seniorernas utsatthet och ofrivilliga ensamhet. SPF är seniorernas röst. 
Det blev inga större diskussioner runt denna punkt utan den klubbades igenom. 
 
Under nästa punkt blev det desto fler diskussioner. Det handlade om fastställande av 
rambudget och förbundsavgift. Förbundsstyrelsen hade följande förslag: 

- Höja förbundsavgiften med 50 kr till 210 kr från 2025 
- Höja stödmedlemsavgiften med 50 kr  
- Nya medlemmar erlägger en lika stor inträdesavgift motsvarande förbundsavgiften 

från och med år 2025, som delas lika mellan förbund och förening 
Många ombud steg upp i talarstolen, några var positiva till höjningen men de flesta var 
negativa. Förbundsstyrelsen motiverade höjningen med att intäkterna gör att SPF kan 
bedriva opinion och debatt. Förbundet står för många kostnader år distrikt och föreningar, bl 
a STIM-licenser. Tidningen Senioren har blivit mycket dyrare att producera. Förbundet tar 
fram material till webbutiken och bekostar annonser och kampanjer. Argumenten mot en 
höjning handlade till största delen om att föreningarna drabbas. Det beslutades att återföra 
ärendet till beredningsutskottet, så får de ta fram ett förslag till kongressen. 
 
Förbundet antog nya stadgar vid förra kongressen och några revideringar behöver göras. 
Det hade också kommit in motioner om detta så ändringar med relaterade motioner 
behandlades tillsammans. Följande ändringar kan nämnas: 

- Vänmedlem kan inneha styrelseuppdrag 
- Sista betalningsdag för medlemsavgift ändras till 31 december istället för 31 januari 

 
Efter detta ajournerades kongressen till nästa dag. 
 
Vi ombud fick en liten stund på oss att fräscha till oss inför middagen. Det blev en lyckad 
kväll med god mat och trevligt umgänge. 
 
Dag 2 15 juni 2023 
 
Dagens förhandlingar inleddes av Christina Rogestam, tidigare förbundsordförande för SPF 
Seniorerna och numera vice president i AGE, ett nätverk som samlar Europas viktigaste 
seniororganisationer. Hon pratade om att vi ska ha ett samhälle för alla åldrar. Det som är 

https://www.spfseniorerna.se/nyheter/ovrigt/2023/juni/kongress_live/


 

bra för de äldre är även bra för de yngre. Kan man ta sig fram med en rollator, kan man ta 
sig fram med en barnvagn. Det är val till EU nästa år. Christina framhöll vikten av att rösta. 
Får vi in fler seniorer med erfarenhet och kompetens så får vi mer inflytande och kan 
påverka mer. 
 
Det första ärendet var beredningsutskottets förslag angående förbundsavgift och 
rambudget. Förslaget var att höja avgiften med 30 kr till 190 kr. Ytterligare ett förslag kom 
upp, nämligen att höja med 40 kr och inte pröva 50 kr. Efter röstning så gick förslaget på 30 
kr igenom.  
 
Övriga motioner behandlades utan större diskussioner.  
 
Förbundsordförande Eva Eriksson tackade ombuden för en bra kongress och förklarade den 
avslutad.  
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 


